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írásbeli kérdés

„Mi lesz a magyar sertéstartókkal?" címmel a Házszabály 91.§-a alapján kérdést kívánok

benyújtani Gráf József földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrhoz .

A kérdésre írásban kérem válaszát.

Tisztelt Miniszter Úr!

A Gyulai Húskombinát Rt. Magyarország egyik legnagyobb húsipari vállalata . Alapítási

évének 1868-at, az első gyulai közvágóhíd átadását tekinthetjük. Az azóta eltelt 137 év alatt

számos fejlesztésen, korszerűsítésen esett át . Műszaki és higiéniai színvonala megfelel

nemcsak a hazai (ÁNTSZ, Állategészségügyi és Élelmiszer- Ellenőrző Állomások, Élelmiszer

Törvény), de az igen szigorú EU, USDA valamint a NATO követelményeinek . Az ISO 9001

szabványnak megfelelő minőségbiztosítási rendszert 1998 . március 01-től vezették be, ezzel

folyamatosan tudnak kiváló minőségű árut termelni . A cég működése mindig kihatott a

környék életszínvonalára, nemcsak a foglalkoztatáson keresztül, hanem az élőállat-felvásárlás

révén járult hozzá még a megyén kívül is a mezőgazdasági termelők tervezhető és anyagilag

is kifizetődő gazdálkodásához . Azonban az utóbbi években olyan mélyrepülésbe kezdett ez a

patinás múltú üzem, amely az elmúlt egy-két hónap eseményeiben kicsúcsosodva mára már

komoly aggodalommal tölti el az egész környéket . Többek között választókerületem egyik

települését, Dobozt is, amely idén ünnepli első írásos említésének 930 . évfordulóját. Ez ebben

a kérdésben azért lényeges, mert a Kettős-Körös menti nagyközséget disznópásztorok

falujának írja le az 1075-ben keletkezett oklevél . Mára azonban ott is - mint a környéken



szinte mindenütt - minimálisra csökkent a sertésállomány egyedszáma, s ilyen módon a

sertéstartók létszáma is. Félő, hogy a nagy múltú feldolgozó cég hanyatlása adja meg az ezer

éves hagyománnyal rendelkező dobozi sertéstenyésztésnek a kegyelemdöfést .

Tisztelt Miniszter Úr!

Lát-e lehetőséget a háztáji sertéstartás újraéledésére? Ha igen, van-e ilyen programja a

minisztériumnak, ha nem, miért nincs?

Szerepel-e a száz lépés programban az állattartás megmentése?

Mi lesz azokkal a Gyula környéki sertéstartókkal, akik elveszítik a piacot?

Mennyi sertés volt Dobozon 1980-ban, és hányat tartanak nyilván jelenleg?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2005.07.06.

Tisztelettel

Erdős Norbert
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